
Bestyrelsens holdning til Keld Broksøs forslag 

Bestyrelsen kan ikke anbefale det stillede forslag. I stedet foreslås det, at generalforsamlingen pålægger 
bestyrelsen at drøfte rammer og vilkår for primærgruppernes formandshonorarer. 

Motivation og baggrund 
Medlemsforslaget om ensretning af honorarer til primærgruppernes formænd har skabt en god og vigtig 
debat i bestyrelsen. Det er bestyrelsens vurdering, at denne diskussion bør fortsætte på flere planer i 
foreningen. DFF bygger i stor udstrækning på frivillighed, bl.a. i form af arbejdende styrelser, og det er 
bestyrelsens opfattelse, at den frivillige indsats er en væsentlig del af foreningens identitet. 

I 2014 blev det besluttet at indføre et ensartet grundhonorar til gruppernes formænd, og 
gruppetilskuddene blev samtidig reguleret, så også de mindre grupper kunne tilgodese dette krav. På 
årsmøderne prioriterer grupperne selv, om de vil yde mere end de 20.000 kr. i honorar, eller om de ønsker 
at prioritere pengene og arbejdsfordelingen anderledes. Spørgsmålet vedrører derfor også gruppernes 
autonomi og deres mulighed for at indrette sig forskelligt i forhold til fordeling af ansvars- og 
arbejdsopgaver. Bestyrelsen hilser debatten om formandshonorarets størrelse velkommen, men vil også 
gerne sikre, at debatten bygger på inddragelse af alle relevante parter, med et fremtidsrettet perspektiv for 
øje. 

 


